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1. Bakgrunn
I dokumentet fremmes følgende forslag:

«1. Stortinget ber regjeringen sette de nasjonale måle-
ne for kutt i klimagassutslipp til 60 prosent for 2030
og melde dette inn til FN. 

2. Stortinget ber regjeringen ta initiativ til et nytt
klimaforlik basert på beregningene i Klimakur
2030-rapporten. 

3. Stortinget ber regjeringen legge fram forslag om at
bygg- og anleggsplasser i alle byggeprosjekter som
lyses ut på offentlig anbud, skal være utslippsfrie. 

4. Stortinget ber regjeringen legge fram en plan for
Stortinget for hvordan man skal redusere klima-
gassbelastningen fra byggematerialer. 

5. Stortinget ber regjeringen vurdere et krav til bruk
av en viss andel resirkulerte materialer i alle offent-
lige byggeprosjekter.

6. Stortinget ber regjeringen legge fram en utredning
om hvordan det offentlige som leietaker kan stille
krav om minst energiklasse A i alle nye leiekontrak-
ter.

7. Stortinget ber regjeringen legge fram forslag til en
forpliktende fremdriftsplan for investeringsbeslut-

ning om en CO2-fangst og -lagringsløsning basert
på optimal industriell fremdrift, slik at man mulig-
gjør en investeringsbeslutning i forbindelse med
statsbudsjettet for 2021. 

8. Stortinget ber regjeringen sikre at staten bidrar med
70 prosent av finansieringen av store kollektivin-
vesteringer, mot at byene forplikter seg til tiltak for
begrensning av biltrafikken gjennom byvekstavta-
ler.

9. Stortinget ber regjeringen framskynde arbeidet
med å utvide tilbudet om byvekstavtaler til flere by-
er. 

10. Stortinget ber regjeringen om at arbeidet med by-
vekstavtalene også støtter opp under målsettingen
om fossilfri kollektivtrafikk og mål om nullutslipp,
ikke bare reduserte utslipp fra kollektivtranspor-
ten, slik målet er i regjeringens Plan for fossilfri kol-
lektivtrafikk i 2025.

11. Stortinget ber regjeringen legge fram forslag om
hvordan offentlige anbud skal brukes til å fremme
nullutslippsløsninger i kollektivtransporten, slik at
all offentlig transport blir fossilfri senest innen
2025.

12. Stortinget ber regjeringen innføre virkemidler som
ekskluderer biodrivstoff med høy avskogingsrisiko
fra det avgiftsfrie biodrivstoffmarkedet.

13. Stortinget ber regjeringen følge opp Stortingets
vedtak om å utarbeide krav i forskrift til lov om of-
fentlige anskaffelser om at alle nye ferger og rutebå-
ter skal benytte lav- eller nullutslippsteknologi når
situasjonen tilsier at det er mulig.

14. Stortinget ber regjeringen fremme forslag om å øke
kompensasjonen til godsselskapene for økningene
i baneavgifter for godstransport på jernbane, til mi-
nimum 200 mill. kroner, i forbindelse med revidert
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nasjonalbudsjett 2020. 
15. Stortinget ber regjeringen stoppe planleggingen av

en tredje rullebane på Gardermoen.
16. Stortinget ber regjeringen utrede en avgift på fossil

plastemballasje, men med mulighet for å forhandle
fram en forpliktende bransjeavtale for utslippsre-
duksjon med myndighetene.

17. Stortinget ber regjeringen fremme forslag om krav
til bruk av en viss andel resirkulerte og fossilfrie ma-
terialer for alle offentlige anskaffelser.

18. Stortinget ber regjeringen sørge for at man i tillatel-
ser for nye oppdrettsanlegg stiller krav om nullut-
slipp av klimagasser eller bruk av fornybart
bærekraftig drivstoff for anlegg og driftsfartøy for
disse anleggene senest fra 2021.

19. Stortinget ber regjeringen innarbeide i Enovas
mandat et mål om etablering av landstrøm/lade-
strøm i de 20 havnene med størst utslipp, i 9 anløps-
havner for Kystruta og i sårbare fjorder med mye
cruisetrafikk.

20. Stortinget ber regjeringen innføre miljødifferensi-
ering av havneavgiftene og alle skipsrelaterte avgif-
ter, slik at det blir lønnsomt å legge om til
utslippsfrie løsninger.

21. Stortinget ber regjeringen gi Miljødirektoratet i
oppdrag å endre utslippstillatelsen til Kårstø-termi-
nalen – med sikte på elektrifisering av terminalen
med kraft fra nettet – og legge fram en egen sak for
Stortinget om dette.

22. Stortinget ber regjeringen gi Miljødirektoratet i
oppdrag å endre utslippstillatelsen til Hammerfest
LNG, slik at gasskraftverket erstattes med kraft fra
nettet, og gi Statnett i oppdrag å forsterke kraftin-
frastrukturen ut til Melkøya.

23. Stortinget ber regjeringen utarbeide en forskrift
som varsler et forbud mot bruk av fossil olje til var-
meformål i industrien senest fra 2023. Forskriften
må legges fram av regjeringen i stortingsperioden
2017–2021.

24. Stortinget ber regjeringen pålegge Enova å stimule-
re til økt bruk av bærekraftig trekull i ferrolegerings-
industrien gjennom risikoavlastning og støtte til
industriskala demonstrasjonsanlegg og fullskala pi-
lotprosjekt for norsk produksjon av trekull.

25. Stortinget ber regjeringen pålegge Enova å stimule-
re til økt bruk av hydrogen som reduksjonsmiddel
gjennom risikoavlastning og støtte til industriskala
demonstrasjonsanlegg og fullskala pilotprosjekt.

26. Stortinget ber regjeringen utrede hvordan man i of-
fentlige anskaffelser kan stille lavutslippskrav ved
bruk av sement/betong slik at materialer produsert
med CO2-fangst i større grad kan få et konkurranse-
fortrinn, og legge saken fram for Stortinget.

27. Stortinget ber regjeringen styrke finansieringen av
arbeidet med målrettet rådgivning på det enkelte

gårdsbruk og viser til Landbrukets Klimaselskap SA,
som er etablert for å legge til rette for mer klimaef-
fektiv norsk matproduksjon. 

28. Stortinget ber regjeringen gjennomføre en utred-
ning av konsekvensene av klimaendringene for
landbruket.

29. Stortinget ber regjeringen utarbeide sektorvise
handlingsplaner, med utslippsbudsjett, for hvor-
dan utslippene skal reduseres fram mot 2030.

30. Stortinget ber regjeringen utrede og stille krav til
lavutslippsløsninger for offshore supply-skip fra
2025. 

31. Stortinget ber regjeringen utrede en klimabeløn-
ningsordning for næringslivet.

32. Stortinget ber regjeringen sørge for at Olje- og ener-
gidepartementets miljøfaglige vurderinger av hø-
ringsinnspillene i forbindelse med tildelinger av
utvinningstillatelser til petroleumsvirksomhet skal
være offentlige.»

2. Komiteens merknader
Ko m i t e e n ,  m e d l e m m e n e  f ra  A r b e i d e r -

p a r t i e t ,  Å s m u n d  Au k r u s t ,  E s p e n  B a r t h  E i d e ,
R u t h  G r u n g ,  E l s e - M ay  N o r d e r h u s  o g  R u n a r
S j å s t a d ,  f r a  H øy r e ,  L i v  K a r i  E s k e l a n d ,  St e f a n
H e g g e l u n d ,  A a s e  S i m o n s e n  o g  L e n e
We s t g a a r d - H a l l e ,  f ra  F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  Jo n
G e o r g  D a l e  o g  Te r j e  H a l l e l a n d ,  f ra  S e n t e r -
p a r t i e t ,  S a n d r a  B o r c h  o g  O l e  A n d r é
Myh r v o l d ,  f ra  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i ,  L a r s
H a l t b r e k k e n ,  f r a  Ve n s t r e ,  l e d e r e n  Ke t i l
K j e n s e t h ,  f r a  K r i s t e l i g  Fo l k e p a r t i ,  To r e
St o r e h a u g ,  o g  f ra  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e ,
Pe r  Es p e n  St o k n e s , viser til forslag fra represen-
tanter fra Sosialistisk Venstreparti om tiltak for å få ned
klimagassutslippene. K o m i t e e n  viser videre til brev
fra statsråd Sveinung Rotevatn av 17. februar 2020.
Brevet er vedlagt innstillingen.

K o m i t e e n  er enig med forslagsstillerne i at ver-
denssamfunnet har kort tid på få ned klimagassutslip-
pene i tråd med togradersmålet, og enda kortere tid der-
som man skal stanse oppvarmingen på 1,5 grader. 

K o m i t e e n  mener god klimapolitikk handler om
å fatte veloverveide og helhetlige beslutninger for å fin-
ne de mest konkrete og effektive løsningene. Klimapoli-
tikken må også sørge for å få folk med seg gjennom bre-
de og inkluderende prosesser. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l , alle unntatt medlemmene
fra Arbeiderpartiet, Sosialistisk Venstreparti og Mil-
jøpartiet De Grønne, noterer seg at forslagsstillerne
fremmer en rekke tiltak hvor det vil være en tverrpoli-
tisk enighet i intensjonen for forslaget, men at det uten
ytterligere utredning vil være vanskelig å se konsekven-



3Innst. 375 S – 2019–2020
sene – både for klimaet og for andre samfunnsmessige
forhold.

K o m i t e e n  mener at det på bakgrunn av Klimakur
2030 og den varslede stortingsmeldingen knyttet til
denne vil være naturlig å gå inn i arbeidet for å forsøke å
inngå et nytt klimaforlik etter en forutgående god og
grundig prosess med bred involvering av berørte parter
og samfunn. 

K o m i t e e n  viser til at de ulike forslagene er i det
følgende for det meste vurdert i den rekkefølgen repre-
sentantene fra Sosialistisk Venstreparti har fremmet
dem i representantforslaget.

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r -
b e i d e r p a r t i e t ,  S e n t e r p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e , vi-
ser til Stortingets klimaforlik fra 2012, som slo fast at
Norges klimautslipp i år skal være på mellom 46,6 og
48,6 millioner tonn CO2. I 2018 var utslippene på 52
millioner tonn CO2. 

I tråd med Parisavtalen skal alle land melde inn nye
eller oppdaterte utslippsmål hvert femte år til FN. I ja-
nuar i år meldte regjeringen inn Norges nye klimamål,
hvor en forplikter seg til å redusere utslippene med
minst 50 pst. og opp mot 55 pst. sammenlignet med
1990-nivå, fram mot 2030. F l e r t a l l e t  ser at dette vil
kreve omfattende tiltak og virkemiddelbruk. Selv om
prognoser tilsier at utslippene går noe ned også i år, og
kanskje forsterkes av den pågående krisen forårsaket av
koronaviruset, har man ennå ikke tiltak og virkemidler
på plass for å nå Stortingets klimamål for inneværende
år, og langt mindre fram mot 2030. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S e n t e r p a r t i -
e t  har merket seg rapporten Klimakur 2030, som peker
på en rekke tiltak for å nå Norges klimamål. D i s s e
m e d l e m m e r  understreker at Klimakur 2030 ikke er
et fullstendig svar på hvordan Norge skal nå klimamåle-
ne. Landbruket har for eksempel inngått en egen avtale
som forplikter næringa til kutt tilsvarende det volumet
Klimakur 2030 legger opp til. D i s s e  m e d l e m m e r
understreker at det er viktig at man nå respekterer den
avtalen som er inngått, og bidrar positivt til å støtte opp
om gjennomføringen av denne.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener at Klimakur 2030 har
en rekke gode tiltak til løsninger, særlig innenfor trans-
port, energi og avfall. Likevel mener d i s s e  m e d l e m -
m e r  at partene bak klimaforliket på nytt må forhandle
om ny og forbedret virkemiddelbruk som gjør det mulig
å nå klimamålene for 2030. 

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til de 32 forslagene om
klimatiltak innenfor bygg og anlegg, samferdsel, industri
og petroleum, plast og jordbruk samt svarbrev fra klima-
og miljøminister Sveinung Rotevatn av 17. februar 2020.
Videre viser d i s s e  m e d l e m m e r  til behandlingen av

Klimastrategi for 2030 – norsk omstilling i europeisk
samarbeid (Meld. St. 41 (2016–2017)), Innst. 253 S (2017–
2018) og Innst. 138 S (2018–2019), hvor flere av disse eller
liknende forslag er behandlet.

Innst. 253 S (2017–2018) inneholder en rekke tiltak
og virkemidler som skal bidra til at Norge når vedtatte
utslippsmål innen 2030, i tråd med europeiske og inter-
nasjonale forpliktelser.

D i s s e  m e d l e m m e r  vil understreke at en helhet-
lig politikk for kutt favner mange ulike sektorer, og at
dette innebærer at tiltak og virkemidler må innarbeides
og settes i system på en rekke områder. Dette fordrer, et-
ter d i s s e  m e d l e m m e r s  syn, at det ligger ryddige,
grundige og forutsigbare politiske vedtak til grunn.
D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at det i svarbrev til komi-
teen pekes på at en rekke av tiltakene som foreslås i re-
presentantforslaget, allerede enten er vedtatt, iverksatt
eller er under utredning.

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at i et samarbeid
med EU kan 2030-målet for ikke-kvotepliktige utslipp
nås hovedsakelig gjennom innenlandske utslippsre-
duksjoner, i tillegg til bruk av EU-regelverkets fleksibili-
tetsmekanismer. Det vises til at det er betydelige mulig-
heter for innenlandske utslippsreduksjoner, og at dette
er en viktig prioritering som vil sørge for nødvendig om-
stilling i Norge på veien mot lavutslippssamfunnet.
Samtidig er det viktig at utslippskuttene gjennomføres
på en mest mulig kostnadseffektiv måte, for å få mest
mulig utslippskutt for pengene. D i s s e  m e d l e m m e r
viser til at dette har vært, og er, et viktig prinsipp i norsk
klimapolitikk.

D i s s e  m e d l e m m e r  merker seg i møte med nær-
ingsliv, bransjer og frivillige organisasjoner at presset for
konkrete tiltak er økende. Det som i stor grad etterspør-
res, er støtteordninger og tidsfrister som vil bidra til om-
stilling. D i s s e  m e d l e m m e r  vil derfor kunne være
positive til denne typen virkemidler, men mener det er
avgjørende viktig å sette realistiske tidsfrister og mål
som er utredet og klart begrunnet.

D i s s e  m e d l e m m e r  merker seg også at en rekke
av forslagene vil belaste kommuneøkonomien betyde-
lig. Det er ikke aktuelt for d i s s e  m e d l e m m e r  å være
med på forslag som belaster kommunenes økonomi
uten at dette kompenseres fra staten eller på annen
måte finner finansiering som ikke belaster øvrig kom-
munalt tjenestetilbud. D i s s e  m e d l e m m e r  vil un-
derstreke viktigheten av at de klimatiltak som innføres,
tar hensyn til behovet for sosial, demografisk og geo-
grafisk utjamning. 

D i s s e  m e d l e m m e r  merker seg også at flere av
forslagene vil belaste og utfordre Enovas mandat og pri-
oriteringer. D i s s e  m e d l e m m e r  understreker på
denne bakgrunn at det kan være behov for å se på Eno-
vas mandat i nytt lys, og ser for øvrig at det også kan være
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et behov for å se på det samlede virkemiddelapparatet
mer helhetlig. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l -
j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  mener det er gjort en grundig
og god jobb med Klimakur 2030. D i s s e  m e d l e m -
m e r  mener Klimakur 2030 kan danne grunnlag for et
ambisiøst klimaforlik om partiene er villige til å skjerpe
klimapolitikken. D i s s e  m e d l e m m e r  mener også at
enkelte tiltak, slik som de som fremmes i denne innstil-
lingen, bør iverksettes allerede nå. D i s s e  m e d l e m -
m e r  viser til de stadige rapportene som kommer, og
som forteller oss at det haster å sette i verk tiltak. 

2.1 Sette nytt nasjonalt mål for kutt i klimagassut-
slipp til 60 prosent for 2030 og melde dette inn 
til FN

K o m i t e e n  viser til Norges forsterkede klimamål
under Parisavtalen for 2030, som ble meldt 7. februar
2020 og som forplikter Norge til å redusere utslippene
med 50 prosent og opp mot 55 prosent sammenliknet
med 1990-nivå. Videre viser k o m i t e e n  til at Norge er
forpliktet til å samarbeide med EU om å redusere utslip-
pene med minst 40 prosent innen 2030. K o m i t e e n  vi-
ser til at statsråden har meldt i brev til k o m i t e e n  at
dersom EU ikke forsterker sitt klimanivå tilsvarende, vil
den delen av målet som går ut over forpliktelsen med
EU, bli søkt oppfylt gjennom samarbeid om utslippsre-
duksjoner i andre land, i tråd med Parisavtalen. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  mener det er uklokt å
forsterke ambisjonsnivået på utslippskutt basert på det
beslutningsgrunnlaget som foreligger både i represen-
tantforslaget og i Klimakur 2030. D i s s e  m e d l e m -
m e r  mener hvert enkelt forslag i Klimakur 2030 bør
utredes i tråd med utredningsinstruksen. Som et mini-
mum må det ved alle forslag gjøres rede for kost/nytte
av det enkelte tiltaket. Videre bør det gjøres rede for ri-
sikoen for karbonlekkasje, konsekvenser for norske ar-
beidsplasser og hvordan norske utslippskutt reelt
påvirker de globale utslippene. I tillegg bør kostnadene
ved det enkelte tiltak gjøres rede for på et langt mer de-
taljert nivå enn Klimakur 2030 har presentert. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  me-
ner Norge som et rikt land må forplikte seg til et
utslippskutt på 60 pst. innen 2030 sammenlignet med
1990. D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer derfor følgende
forslag:

«Stortinget ber regjeringen melde inn et forsterket
mål til FN om at Norge skal kutte sine utslipp av klima-

gasser med 60 pst. innen 2030 sammenlignet med
1990.»

2.2 Om å ta initiativ til et nytt klimaforlik basert på 
beregningene i Klimakur 2030-rapporten

Ko m i t e e n  viser til at Klimakur 2030-rapporten
nylig er sendt på høring og vil komme tilbake til Stortin-
get gjennom en varslet stortingsmelding som skal inne-
holde en plan for Norges oppfyllelse av våre klimafor-
pliktelser. K o m i t e e n  er positiv til initiativet til et nytt
og bredt klimaforlik, men ser det som naturlig at dette
kommer som en oppfølging av arbeidet med stortings-
meldingen. K o m i t e e n  understreker viktigheten av en
bred, åpen og inkluderende prosess forut for et forlik,
som sikrer legitimitet til de beslutninger som tas, og til-
tak som iverksettes. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t  mener et klimaforlik bør bygges på et langt
bedre faglig grunnlag enn det som er presentert i Kli-
makur 2030. D i s s e  m e d l e m m e r  har forventninger
til at regjeringen kommer med et betydelig forbedret
kunnskapsgrunnlag dersom regjeringen vil legge
grunnlaget for et bredt nytt klimaforlik.

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S e n t e r p a r t i -
e t  støtter tanken om et nytt klimaforlik i Stortinget,
men mener at man må ha en bredere tilnærming enn at
dette utelukkende skal baseres på Klimakur 2030. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r -
b e i d e r p a r t i e t ,  S e n t e r p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e ,
fremmer følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen, gjennom den varslede
klimameldingen, ta initiativ til et nytt klimaforlik med
tiltak og virkemidler for å nå Norges forsterkede klima-
mål fram mot 2030.»

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  M i l j ø p a r t i e t  D e
G r ø n n e  er i prinsippet positiv til et nytt klimaforlik,
men understreker at det ikke kan være et mål i seg selv
med et bredest mulig forlik hvis konsekvensen er min-
dre ambisiøs klimapolitikk enn det som trengs for å kut-
te utslippene tilstrekkelig til å begrense den globale
oppvarmingen til 1,5 grader.

2.3 Utslippsfrie bygg- og anleggsplasser, redusert 
klimagassbelastning og en viss andel resirku-
lerte materialer som krav i offentlige anbud og 
byggeprosjekter 

K o m i t e e n  viser til brev fra statsråden til k o m i -
t e e n , hvor Meld. St. 22 (2018–2019) Smartere innkjøp –
effektive og profesjonelle anskaffelser, jf. Innst. 376 S
(2018–2019), trekkes frem. Statsråden viser til at det som
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oppfølging av denne meldingen nå arbeides med en
handlingsplan for offentlige anskaffelser som skal være
ferdig ved utgangen av året. K o m i t e e n  er positiv til re-
dusert klimagassbelastning gjennom økt bruk av tre
som byggemateriale, og merker seg at det er bred enig-
het om skogen som en viktig del av klimaløsningen.

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  ser at byggsektoren
trenger tydelige og offensive tiltak for å kutte i klimaut-
slipp. D i s s e  m e d l e m m e r  støtter tiltak som fører til
utslippsfire anleggsplasser i forbindelse med byggepro-
sjekter, men mener det er rimelig at disse presenteres
med en nærmere tidsfrist og et forslag om kostnadsfor-
deling og finansiering i den forbindelse. D i s s e  m e d -
l e m m e r  mener at forslag som binder det offentlige og
påvirker prisen på byggeprosjekter, kan gjøre det van-
skelig for fylkeskommuner og kommuner å imøtekom-
me både krav om klimakutt og det tilbudet
innbyggerne skal ha. D i s s e  m e d l e m m e r  mener at
dette kan sette særlig kommuner i en situasjon hvor de
må velge mellom klimahensyn og nødvendige tjenester
til innbyggerne. 

På denne bakgrunn fremmer k o m i t e e n s  m e d -
l e m m e r  f r a  S e n t e r p a r t i e t  følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen legge fram forslag om at
bygg- og anleggsplasser i alle byggeprosjekter som lyses
ut på offentlig anbud, skal være utslippsfrie innen 2025.
Forslaget må ta opp i seg en løsning til kostnadsforde-
ling eller finansieringsmodell mellom stat og kommune
for eventuelle merkostnader.»

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l -
j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  er glade for at regjeringen
arbeider med en handlingsplan for offentlige anskaffel-
ser som blant annet skal se på utslippsfrie byggeplasser,
bruk av materialer med redusert klimabelastning og økt
bruk av resirkulerte byggematerialer. Det er mer og mer
klart at offentlige anskaffelser kan være en drivkraft for
å få opp lønnsomhet i enkelte løsninger, og få ned kli-
magassutslippene. Dessverre får vi flere og flere tilbake-
meldinger om at det ikke er de store offentlige
innkjøperne som er i front når det gjelder å stille krav til
miljø og se ulike krav i en sammenheng. D i s s e  m e d -
l e m m e r  vil presisere at denne handlingsplanen ikke
må bli like uforpliktende som de tre andre handlings-
planene på klimaområdet som regjeringen har lagt
fram. D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer derfor følgende
forslag:

«Stortinget ber regjeringen legge fram et forslag
som sikrer at bygg- og anleggsplasser i alle byggepro-

sjekter som lyses ut på offentlig anbud, skal være ut-
slippsfrie.»

«Stortinget ber regjeringen legge fram et forslag for
Stortinget som sikrer redusert klimagassbelastning fra
byggematerialer som brukes.»

«Stortinget ber regjeringen stille krav om bruk av en
viss andel resirkulerte materialer i alle offentlige bygge-
prosjekter.»

2.4 Om å utrede krav til energiklasse i alle nye leie-
kontrakter hvor det offentlige er leietaker

K o m i t e e n  viser til at forslagsstillerne vil utrede et
krav til energiklasse A i leiekontrakter der det offentlige
er leietaker. K o m i t e e n  viser til brev fra statsråden og
at det er et pågående arbeid med handlingsplan for of-
fentlige anskaffelser, i tråd med Meld. St. 22 (2018–2019)
Smartere innkjøp – effektive og profesjonelle anskaffel-
ser, jf. Innst. 376 S (2018–2019). K o m i t e e n  ser at stor-
tingsmeldingen omtaler leie i sammenheng med eien-
dom, og at dette er den tredje største innkjøpskategori-
en i statlig sektor. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  vil
peke på at den beste energien er den som ikke blir brukt.
Da må det lages strukturer for å sørge for at det priorite-
res. Det offentlige er en stor leietaker på det private mar-
kedet – samlet utgjør de offentlige utgiftene til leie av
bygninger årlig ca. 14 mrd. kroner. Ved at det offentlige
stiller krav om energiklasse A, vil det påvirke det private
markedet ved rehabiliteringer og nybygg. Dette vil kun-
ne skape et insentiv i hele næringsutleiemarkedet til å
oppgradere energiklassen slik at alle bygg kan «kvalifi-
sere» for å leie ut til det offentlige. Svært mange bygg i
denne kategorien er ikke bare nybygg, men bygg som
både oppgraderes jevnlig for diverse utleie og som kan
oppgraderes i energiklasse ved rehabiliteringer.

D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen sørge for at det offentli-
ge, som er en stor leietaker, stiller krav om minst energi-
klasse A i alle nye leiekontrakter.»

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  er i utgangspunktet po-
sitive til krav om skjerpet energiklasse i leiekontrakter
der det offentlige er leietaker, og har støttet dette ved
flere anledninger. D i s s e  m e d l e m m e r  ser likevel ut-
fordringen knyttet til leiekontrakter i en del eldre byg-
ninger i denne sammenheng. D i s s e  m e d l e m m e r
mener derfor at forslaget bør presiseres og at et slikt
krav skal gjelde i nye bygg.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener det offentlige i denne
sammenheng gjelder staten og underliggende etater. 
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D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer derfor følgende
forslag: 

«Stortinget ber regjeringen legge fram en utredning
om hvordan det offentlige som leietaker kan stille krav
om minst energiklasse A i alle nye leiekontrakter i ny-
bygg.»

2.5 Om en forpliktende fremdriftsplan for investe-
ringsbeslutning for CO2-fangst og -lagringsløs-
ning

K o m i t e e n  viser til at forslagsstillerne ber om et
forslag til en forpliktende fremdriftsplan for CO2-fangst
og -lagring, og at denne skal være basert på optimal in-
dustriell fremdrift og muliggjøre en investeringsbeslut-
ning i forbindelse med statsbudsjettet for 2021. K o m i -
t e e n  viser til brev fra statsråden, hvor det redegjøres for
status i prosjektene og opplyses at Gassnova har mottatt
forprosjektrapporter fra Norcem og Fortum Oslo
Varme, samt Equinor, Shell og Total, og at ekstern
kvalitetssikrer nå gjør sine vurderinger. K o m i t e e n
merker seg at statsråden mener at det ut fra situasjonen
ikke er mulig å lage en mer forpliktende fremdriftsplan,
og viser for øvrig til omtale i Prop. 1 S (2019–2020). 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r -
b e i d e r p a r t i e t ,  S e n t e r p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e , vi-
ser til at verden neppe vil unngå de mest alvorlige kon-
sekvensene av klimakrisen uten å ta i bruk
karbonfangst og -lagring. F l e r t a l l e t  mener Norge kan
stille seg i front for å utvikle og ta i bruk denne teknolo-
gien, og viser til at det er lagt ned et betydelig arbeid for
å fange og lagre CO2 fra søppelforbrenning og sement-
produksjon. F l e r t a l l e t  viser videre til at det har vært
skapt betydelig usikkerhet under denne regjeringen tid-
ligere om hvorvidt det skal satses på CCS eller ikke.
F l e r t a l l e t  viser til at Gassnova, under Energi- og
miljøkomiteens fagdag i februar 2020, uttalte at alt lå til
rette for en investeringsbeslutning høsten 2020. F l e r -
t a l l e t  mener det nå må gis klare signaler til aktørene. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r -
b e i d e r p a r t i e t ,  S e n t e r p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e , vi-
ser til enigheten i forbindelse med den tredje krisepak-
ken Stortinget behandlet 31. mars 2020, hvor følgende
vedtak ble fattet: 

«Stortinget ber regjeringen fremskynde en investe-
ringsbeslutning for karbonfangst og -lagring og presen-
tere denne senest i forbindelse med statsbudsjettet
2021, samt sette i gang utredning av karbonfangst for
forbrenningsanleggene i Bergen, Trondheim og Stavan-
ger.»

F l e r t a l l e t  imøteser regjeringens forslag til en in-
vesteringsbeslutning for karbonfangstanlegg for Nor-
cem i Brevik og Klemetsrud i Oslo høsten 2020. F l e r -
t a l l e t  vil understreke behovet for å sikre nok penger til
oppstart av CCS-prosjekter knyttet til forbrenningsan-
leggene i Trondheim, Bergen og Stavanger, og vil peke
på at også Kristiansand og Borg CO2 i Fredrikstad kom-
mer med i dette arbeidet. F l e r t a l l e t  fremmer derfor
følgende forslag: 

«Stortinget ber regjeringen sette i gang utredning av
karbonfangst for forbrenningsanlegget i Kristiansand
samt Borg CO2 i Fredrikstad.»

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l -
j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  fremmer følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen utrede hvordan man i
offentlige anskaffelser kan stille lavutslippskrav ved
bruk av sement/betong slik at materialer produsert
med CO2-fangst i større grad kan få et konkurransefor-
trinn, og legge saken fram for Stortinget.»

2.6 Om byvekstavtaler

K o m i t e e n  viser til at forslagsstillerne ber regje-
ringen sikre at staten bidrar med 70 prosent av finansi-
eringen av de store kollektivinvesteringene, mot at bye-
ne forplikter seg til tiltak for begrensning av biltrafikken
gjennom byvekstavtaler. Videre ser k o m i t e e n  at for-
slagsstillerne ber om at arbeidet med å utvide tilbudet
om byvekstavtaler til flere byer fremskyndes. K o m i t e -
e n  merker seg at forslagsstillerne vil legge målsettinger
om fossilfri kollektivtrafikk og mål om nullutslipp også
ut over utslipp fra kollektivtransporten inn som målset-
ting i byvekstavtalene. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  vi-
ser til dokumentet Statsministerens forslag til enighet
mellom de fire regjeringspartiene, datert 23. august
2019, om bompenger. Her framgår det at det forutsettes
en fylkeskommunal/kommunal egenandel på 20 pst. i
nye bypakker med investeringer på fylkeskommunale
eller kommunale prosjekter, og at egenandelen ikke
kan finansieres med bompenger. I praksis betyr det ve-
sentlig større utgifter til norske kommuner og fylkes-
kommuner som inngår nye byvekstavtaler, som må
dekkes inn over kommune- og fylkeskommunenes re-
gulære budsjetter. Det kan føre til at viktige kollektiv-
prosjekter, som er avgjørende for å nå nullvekstmålet,
blir lagt på is. 

På denne bakgrunn fremmer k o m i t e e n s  m e d -
l e m  f r a  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  følgende for-
slag: 
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«Stortinget ber regjeringen sikre at staten bidrar
med 80 prosent av finansieringen av store kollektivin-
vesteringer, mot at byene forplikter seg til tiltak for be-
grensning av biltrafikken gjennom byvekstavtaler.»

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e ,
F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  Ve n s t r e  o g  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  viser til at statlig bidrag er økt fra 50 pst. i
2019 til 66 pst. for de fire største byområdene, der krav i
henhold til nullvekstmålet må oppfylles før utbetaling
skjer. D i s s e  m e d l e m m e r  viser også til at arbeidet
med å utvide ordningen for flere byområder er en del av
videreutviklingen av nullvekstmålet. D i s s e  m e d -
l e m m e r  viser til at flere lokale myndigheter har satt
seg mål om fossilfri kollektivtransport, og at dette skjer
innenfor rammene for gjeldende avtaler og i tråd med
nullvekstmålet. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t  viser til at nullvekstmålet er et mål med en
rekke delmål som isolert sett overhodet ikke handler
om reduserte utslipp av CO2. Nullvekstmålet som er
grunnlaget for byvekstavtalene, er derfor et virkemid-
del som i større grad burde omhandle mål om reduk-
sjon av CO2-utslipp og lokal forurensing, enn å beskrive
bilen og biltrafikken som et problem i seg selv. D i s s e
m e d l e m m e r  forventer derfor at regjeringen i tråd
med Granavolden-plattformen kommer tilbake til
Stortinget med et videreutviklet nullvekstmål som i
større grad handler om å kutte utslipp.

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S e n t e r p a r t i -
e t  vil videreføre og utvide de strategisk viktige bymiljø-
avtalene og belønningsordningene som stimulerer
byene til å vri transporten fra privatbilisme til kollektiv-
trafikk, sykling og gange, og går inn for at staten går inn
med 50 pst. av finansieringen av kollektivinvesteringer
i disse avtalene. D i s s e  m e d l e m m e r  mener at også
mellomstore byer og byområder kan ta del i bymiljøav-
taleordningen.

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l -
j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  mener det er viktig å ikke
bare ha et nullvekstmål for biltrafikken i de store byene,
men også et mål for redusert bilbruk. Dette vil gi oss tri-
veligere byer med lavere utslipp og lettere framkomme-
lighet for gående, syklende og de som tar
kollektivtrafikk. For å få til dette må den statlige finani-
seringen av store kollektivprosjekt økes, og tilbudet om
byvekstavtaler må omfatte flere byområder. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t  fremmer derfor følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen sikre at staten bidrar
med inntil 70 pst. av finansieringen av store kollektivin-
vesteringer, mot at byene forplikter seg til tiltak for be-
grensning av biltrafikken gjennom byvekstavtaler.»

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S o s i a l i s t i s k  Ve n -
s t r e p a r t i  fremmer følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen sikre at staten bidrar
med 70 pst. av finansieringen av store kollektivinveste-
ringer, mot at byene forplikter seg til tiltak for begrens-
ning av biltrafikken gjennom byvekstavtaler.»

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l -
j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  fremmer følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen framskynde arbeidet
med å utvide tilbudet om byvekstavtaler til flere byer.»

«Stortinget ber regjeringen om at arbeidet med by-
vekstavtalene også støtter opp under målsettingen om
fossilfri kollektivtrafikk og mål om nullutslipp, ikke
bare reduserte utslipp fra kollektivtransporten, slik må-
let er i regjeringens Plan for fossilfri kollektivtrafikk i
2025.»

2.7 Om offentlige anbud og nullutslippsløsninger i 
kollektivtransporten

K o m i t e e n  viser til at forslagsstillerne ber om et
forslag til hvordan offentlige anbud skal brukes til å
fremme nullutslippsløsninger i kollektivtransporten,
med mål om at offentlig transport blir fossilfri senest
innen 2025. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e ,
F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  Ve n s t r e  o g  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  viser til at spørsmålet om hvordan offent-
lige anbud skal kunne brukes for å fremme nullutslipp-
sløsninger i kollektivtransporten på vei, vil bli vurdert i
forbindelse med gjennomføring i norsk rett av revidert
direktiv 2019/1161/EU, som omhandler renere kjøre-
tøy ,og i arbeidet med handlingsplan for økt bruk av kli-
ma- og miljøvennlige anskaffelser. 

Videre viser k o m i t e e n  til at forslagsstillerne ber
om en oppfølging av forskriftsarbeidet knyttet til lov
om offentlige anskaffelser og krav om at alle nye ferger
og rutebåter skal benytte lav- eller nullutslippsteknolo-
gi når situasjonen tilsier at det er mulig. K o m i t e e n
understreker at det ved nye krav til fylkeskommunene
om å innføre lav- eller nullutslippsteknologi i denne
sektoren må følge statlige støtte- og/eller finansierings-
ordninger med.
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K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t ,  S e n t e r p a r t i e t  o g  S o s i a l i s t i s k  Ve n -
s t r e p a r t i  mener det offentlige må gå foran i å sørge
for at nullutslippsteknologi tas i bruk. D i s s e  m e d -
l e m m e r  vil peke på at det offentlige er en stor innkjø-
per og kan stille krav. D i s s e  m e d l e m m e r  vil ha krav
om nullutslippsløsninger i kollektivtrafikken, samtidig
forutsetter statlige krav og tiltak at kommuner og fyl-
keskommuner får økte kostnader er dekket. D i s s e
m e d l e m m e r  fremmer derfor følgende forslag: 

«Stortinget ber regjeringen legge fram forslag om
hvordan offentlige anbud skal brukes til å fremme null-
utslippsløsninger i kollektivtransporten, slik at all of-
fentlig transport blir fossilfri senest innen 2025, med en
tilhørende tilskuddsordning for økte kostnader som
følge av innføring av nullutslippsteknologi.»

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l -
j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  viser til at Stortinget har
vedtatt å be regjeringen utarbeide krav i forskrift til lov
om offentlige anskaffelser om at alle nye ferger og rute-
båter skal benytte lav- eller nullutslippsteknologi når si-
tuasjonen tilsier at det er mulig. D i s s e  m e d l e m m e r
viser til at dette fortsatt ikke har skjedd. D i s s e  m e d -
l e m m e r  fremmer derfor følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen følge opp Stortingets
vedtak om å utarbeide krav i forskrift til lov om offentli-
ge anskaffelser om at alle nye ferger og rutebåter skal be-
nytte lav- eller nullutslippsteknologi når situasjonen
tilsier at det er mulig.»

2.8 Om virkemidler som ekskluderer biodrivstoff 
med høy avskogingsrisiko fra det avgiftsfrie 
biodrivstoffmarkedet

K o m i t e e n  viser til at forslagsstillerne etterspør
virkemidler for et biodrivstoffmarked som ikke genere-
rer avskoging i andre land. K o m i t e e n  merker seg at
omsetningskravet øker fra 1. juli i år, sammen med at
veibruksavgiften blir utvidet til også å omfatte biodriv-
stoff som blir solgt utenfor omsetningskravet. K o m i -
t e e n  viser til statsrådens brev til komiteen hvor det un-
derstrekes at dobbelttelling av avansert biodrivstoff
knyttet til oppfyllingen av omsetningskravet gir de som
omsetter drivstoff, et insentiv til å selge mer av det avan-
serte biodrivstoffet som ikke har risiko for avskoging.
K o m i t e e n  viser til at det er bred enighet om utfor-
dringene ved biodrivstoff som innebærer avskogingsri-
siko, som for eksempel palmeolje, og at det er et behov
for fortsatt fokus på dette. K o m i t e e n  mener at økt
produksjon av biodrivstoff på norske ressurser er ett av
de viktigste tiltakene nasjonalt for å løse dette proble-
met. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  støtter forslagsstillernes
intensjon om å fase biodrivstoffproduksjonen over i
bærekraftige rammer. D i s s e  m e d l e m m e r  er opptatt
av at man i økt grad tar i bruk norske ressurser i produk-
sjonen av bærekraftig biodrivstoff generelt, og da skog-
ressurser spesielt. D i s s e  m e d l e m m e r  viser til det
store potensialet som ligger i økt bruk av skogen som
klimatiltak, og som erstatning for utslippsintensive al-
ternativer i en rekke anvendelser, herunder produksjon
av avansert biodrivstoff. 

På denne bakgrunnen støtter k o m i t e e n s  m e d -
l e m m e r  f r a  S e n t e r p a r t i e t  forslaget som gjelder
biodrivstoff. D i s s e  m e d l e m m e r  har også merket seg
byggingen av en ny biodrivstoff-fabrikk ved Åmli i Ag-
der, men at raffineringen til ferdig produkt vil skje uten-
for Norge. D i s s e  m e d l e m m e r  mener dette er
oppsiktsvekkende, og understreker at endringene fra
bruk av svart karbon (fossil) til grønt karbon (fornybart)
må bidra til videreutvikling av norsk næringsliv og bi-
dra til innenlands verdiskapning basert på norsk kom-
petanse og teknologi.

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r -
b e i d e r p a r t i e t ,  S e n t e r p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e , vi-
ser til den svært høye bruken av biodrivstoff basert på
regnskogødeleggende palmeolje de siste år. F l e r t a l -
l e t  viser også til flere vedtak gjort av Stortinget de siste
årene for å forhindre bruk av palmeolje. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l -
j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  frykter at den løsning
regjeringen har valgt, gjennom å utsette innføring av
veibruksavgift og øke omsetningskravet for biodriv-
stoff, vil føre til økt bruk av palmeoljebasert biodriv-
stoff, dersom det ikke kommer et tydelig regelverk som
forhindrer dette. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r -
b e i d e r p a r t i e t ,  S e n t e r p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e , vi-
ser til at bruk av biodrivstoff basert på palmeolje er et
betydelig miljøproblem som gir pene tall på det norske
utslippsregnskapet, men som fører til regnskogsødeleg-
gelse og økte klimagassutslipp i Sørøst-Asia. F l e r t a l -
l e t  viser til at bruk av slikt biodrivstoff i sum er negativt
for klimaet.

F l e r t a l l e t  er bekymret for at det kan bli omsatt
palmeolje innenfor omsetingskravet når det øker fra 12
til 20 pst. F l e r t a l l e t  viser til at det ikke er nok å følge
EUs bærekraftskriterier for å forhindre biodrivstoff ba-
sert på palmeolje eller andre produkt med høy avsko-
gingseffekt. F l e r t a l l e t  viser til at det ifølge EUs kriteri-
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er ikke skal brukes råstoff til biodrivstoff som kommer
fra nylig avskoget regnskog eller torvmyr. Dette er imid-
lertid ikke tilstrekkelig for å hindre avskoging og sikre
positiv klimaeffekt. Kravene forhindrer nemlig ikke at
nye oljepalmeplantasjer til andre markeder anlegges på
regnskog eller torvmyr, når økt bruk av palmeolje til
drivstoff fører til høyere generell etterspørsel. Som rap-
porten «Driving deforestation» dokumenterer, er det
nettopp regnskog eller torvmyr som vil ødelegges for å
gi plass til de nye plantasjene.

F l e r t a l l e t  fremmer på denne bakgrunn følgende
forslag:

«Stortinget ber regjeringen sørge for at biodrivstoff
med høy avskogingsrisiko ikke kan telles med i oppnå-
else av omsetningskravet for biodrivstoff.»

«Stortinget ber regjeringen innføre virkemidler
som ekskluderer biodrivstoff med høy avskogingsrisiko
fra det avgiftsfrie biodrivstoffmarkedet.»

2.9 Kompensasjon til godsselskapene for økninger 
i baneavgift for transport av gods på jernbane

K o m i t e e n  viser til at forslagsstillerne ber om en
kompensasjon på minimum 200 millioner kroner i for-
bindelse med revidert nasjonalbudsjett for 2020 for øk-
ninger i baneavgift for transport av gods på jernbane.
K o m i t e e n  merker seg at statsråden i brev til komiteen
viser til at det i revidert nasjonalbudsjett for 2019 ble
opprettet en tilskuddsordning for godsoverføring fra vei
til bane, og at regjeringen vil gjøre en helhetlig vurde-
ring av behov for bevilgninger for jernbane i arbeidet
med revidert nasjonalbudsjett for 2020. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e ,
F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  Ve n s t r e  o g  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  viser ut over dette til at baneavgiften for
godsselskapene er betaling for at infrastrukturen er
åpen, og at dersom den ikke er tilgjengelig, vil togopera-
tøren få økonomisk kompensasjon for dette. D i s s e
m e d l e m m e r  viser til at dette er et effektivt grep for å
få en kunderelasjon mellom infrastruktureier og opera-
tør. D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at dette eksempelvis
bidrar til at malmtransporten på Ofotbanen bidrar med
finansiering som kan brukes til å opprettholde helt
nødvendig vedlikehold over tid.

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e
fremmer følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen fremme forslag om å
øke kompensasjonen til godsselskapene for økningene
i baneavgifter for godstransport på jernbane, til mini-
mum 200 mill. kroner, i forbindelse med revidert nasjo-
nalbudsjett 2020.»

2.10 Om en tredje rullebane på Gardermoen
K o m i t e e n  viser til at forslagsstillerne ber regje-

ringen stoppe planleggingen av en tredje rullebane på
Gardermoen. K o m i t e e n  viser videre til svarbrev fra
statsråden, hvor det pekes på økt global trafikkvekst
som fører til større utslipp, kombinert med en kommer-
siell interesse for utvikling av ny miljøvennlig teknologi
i sektoren. Videre understreker statsråden at tidspunk-
tet for en ny eventuell tredje rullebane ikke er bestemt,
men at dette vil ligge langt frem i tid. K o m i t e e n  viser
til at spørsmålet har vært behandlet av Stortinget ved
flere anledninger, jf. Innst. 253 S (2017–2018) og Innst.
321 S (2018–2019).

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S e n t e r p a r t i -
e t ,  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i -
e t  D e  G r ø n n e  viser til den nylige dommen i
Storbritannia som satte en stopper for en tredje rulleba-
ne på Heathrow flyplass i London. Dommen var be-
grunnet i at det ikke var tatt godt nok hensyn til
klimaavtalen fra Paris i utbyggingsplanene. D i s s e
m e d l e m m e r  mener at når det ikke kan bygges tre rul-
lebaner ved Heathrow, bør det heller ikke legges til rette
for en tredje rullebane ved Gardermoen. D i s s e  m e d -
l e m m e r  fremmer derfor følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen stoppe planleggingen
av en tredje rullebane på Gardermoen.»

2.11 Avgift på fossil plastemballasje
K o m i t e e n  viser til at forslagsstillerne ber regje-

ringen utrede en avgift på fossil plastemballasje, med
mulighet for en forpliktende bransjeavtale om utslipps-
reduksjon gjennom forhandlinger med myndighetene. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l , alle unntatt medlemmene
fra Sosialistisk Venstreparti og Miljøpartiet De Grønne,
viser videre til svarbrev fra statsråden, som understre-
ker at en slik avgift vil innebære store økonomiske og
administrative konsekvenser for både importører, pro-
dusenter og avgiftsmyndighetene, fordi bruken av plast
som emballasje er såpass utbredt. 

K o m i t e e n  ser utfordringene med utbredelsen av
bruk av fossil plastemballasje og viser til at det er bred
politisk enighet om at håndtering av plast er en omfat-
tende og global utfordring. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l , alle unntatt medlemmene
fra Fremskrittspartiet, mener et eventuelt initiativ over-
for berørte aktører for å få på plass en bransjeavtale,
hvor en avgift kan være ett av virkemidlene som utre-
des, er positivt.
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K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t ,  S e n t e r p a r t i e t  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e
G r ø n n e  fremmer følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen erstatte grunnavgiften
på engangsemballasje med en insentivavgift basert på
materialbruk som graderes etter ikke-fornybart inn-
hold, samt ta initiativ til å forhandle frem en forplikten-
de bransjeavtale på dette området.»

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  me-
ner det er nødvendig å utrede en slik ordning for nett-
opp å få bukt med det store forbruket av fossil energi og
hindre forbruket av mer plast enn nødvendig. Dette har
vært et politisk ønske svært lenge som mange tilslutter
seg, men uten at det har blitt stilt nødvendige krav for å
få bukt med dette. På denne bakgrunn fremmer d i s s e
m e d l e m m e r  følgende forslag: 

«Stortinget ber regjeringen utrede en avgift på fossil
plastemballasje, men med mulighet for å forhandle
fram en forpliktende bransjeavtale for utslippsreduk-
sjon med myndighetene.»

2.12 Om krav til nullutslipp eller krav til bruk av 
fornybart bærekraftig drivstoff i oppdrettssek-
toren

K o m i t e e n  viser til at forslagsstillerne tar til orde
for krav om nullutslipp av klimagasser eller bruk av for-
nybart bærekraftig drivstoff for anlegg og driftsfartøy for
nye oppdrettsanlegg, og at disse skal tre i kraft senest fra
2021. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l , alle unntatt medlemmene
fra Sosialistisk Venstreparti og Miljøpartiet De Grønne,
er usikre på hvorvidt en så rask gjennomføring vil være
mulig, og hvilke konsekvenser dette kan tenkes å ha.

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  ser at forslaget inne-
bærer en tidsfrist som er svært krevende for bransjen å
innfri. D i s s e  m e d l e m m e r  mener også at en innfa-
sing over et definert tidsrom er en bedre tilnærming. 

D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer derfor følgende
forslag: 

«Stortinget ber regjeringen sørge for at man i tilla-
telser for nye oppdrettsanlegg stiller krav om nullut-
slipp av klimagasser eller bruk av fornybart bærekraftig
drivstoff for anlegg og driftsfartøy for disse anleggene
gjennom en innfasingsordning fra 2021 til 2026.»

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  me-
ner oppdrettsnæringen har alle forutsetninger for å ta i

bruk ny og utslippsfri teknologi. D i s s e  m e d l e m m e r
viser til at til tross for at teknologien er på plass, går det
sakte med å ta den i bruk. Dersom Norge skal klare å
oppfylle klimamålene som er satt, kreves det svært
mange tiltak over kort tid. Da er det nødvendig at tiltak
som er klare til å bli gjennomført, får en tidsfrist for å bli
gjennomført. 

D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer derfor følgende
forslag:

«Stortinget ber regjeringen sørge for at man i tilla-
telser for nye oppdrettsanlegg stiller krav om nullut-
slipp av klimagasser eller bruk av fornybart bærekraftig
drivstoff for anlegg og driftsfartøy for disse anleggene
senest fra 2021.»

2.13 Enovas mandat og innarbeidelse av landstrøm/
ladestrøm for nærmere angitte havner og fjor-
der

K o m i t e e n  viser til at forslagsstillerne vil innarbei-
de i Enovas mandat et nærmere angitt mål om etable-
ring av landstrøm/ladestrøm i de 20 havnene med størst
utslipp, i ni anløpshavner for Kystruta og i sårbare fjor-
der med mye cruisetrafikk.

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e ,
F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  Ve n s t r e  o g  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  viser til at Enovas mandat er å bidra til ut-
vikling av en drivstoffinfrastruktur for utslippsfri land-
og sjøtransport, og at det senest i januar 2020 ble lansert
tre nye støttesystemer for landstrøm som innebærer
støtte til investeringer i infrastruktur, støtte til forpro-
sjekt og støtte til ombygging av fartøy. D i s s e  m e d -
l e m m e r  viser til at staten bidrar gjennom Enova med
å støtte innovative aktører som ønsker å utvikle en mer
klimavennlig næring, og at målet er at det legges til rette
for varige markedsendringer som reduserer utslipp fra
maritim sektor generelt. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r -
b e i d e r p a r t i e t ,  S e n t e r p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e ,
mener at selv om det er en del av Enovas mandat å sørge
for utvikling av en drivstoffinfrastruktur for utslippsfri
land- og sjøtransport, må det settes langt klarere mål for
å få en raskere innføring i bruken av nullutslippsløsnin-
ger langs kysten. F l e r t a l l e t  fremmer derfor følgende
forslag:

«Stortinget ber regjeringen innarbeide i Enovas
mandat et mål om etablering av landstrøm/ladestrøm i
de 20 havnene med størst utslipp, i 9 anløpshavner for
Kystruta og i sårbare fjorder med mye cruisetrafikk.»
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2.14 Miljødifferensiering av havne- og skipsrelaterte 
avgifter

K o m i t e e n  viser til at forslagsstillerne ber om inn-
føring av en miljødifferensiering av havneavgiftene
samt alle skipsrelaterte avgifter. Forslagsstillerne ønsker
en innretning som gjør det lønnsomt å legge om til ut-
slippsfrie løsninger. I brev til komiteen viser statsråden
til at Stortinget våren 2019 behandlet forslag til ny hav-
ne- og farvannslov, som trådte i kraft 1. januar 2020. Av
denne følger det at kommunene kan fastsette ordninger
som differensierer for eksempel mellom miljøkriterier,
og det vises til at en rekke norske havner har innført ra-
batter for miljøvennlige skip. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S e n t e r p a r t i -
e t  er positive til økonomiske initiativ som kan fremme
utslippsfrie havner. Imidlertid vil d i s s e  m e d l e m -
m e r  understreke at mange havner er kommunalt drif-
tet, og at en slik miljødifferensiering av havneavgiftene
har en økonomisk konsekvens for den som eier havnen.
D i s s e  m e d l e m m e r  er derfor opptatt av at et bortfall
av kommunale inntekter som følge av en statlig pålagt
rabattordning på dette området må kompenseres. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S e n t e r p a r t i -
e t  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  fremmer derfor
følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen innføre miljødifferensi-
ering av havneavgiftene og alle skipsrelaterte avgifter,
slik at det blir lønnsomt å legge om til utslippsfrie løs-
ninger. En slik innføring må innebære en vurdering av
og forslag til økonomisk kompensasjon for bortfall av
inntekter som følge av miljødifferensiering.»

2.15 Kårstø-terminalen og Hammerfest LNG
K o m i t e e n  viser til at forslagsstillerne ber regjer-

ingen iverksette tiltak for å endre utslippstillatelsene for
henholdsvis Kårstø-terminalen og Hammerfest LNG.
Forslagsstillerne ber regjeringen komme tilbake til Stor-
tinget med en plan for elektrifisering av Kårstø-termi-
nalen med kraft fra nettet, og gi Miljødirektoratet i opp-
drag å endre utslippstillatelsen til Hammerfest LNG slik
at gasskraftverket erstattes med kraft fra nettet. Til dette
ber også forslagsstillerne om at Statnett får i oppdrag å
forsterke kraftinfrastrukturen til Melkøya. K o m i t e e n
viser til brev fra statsråden til komiteen, hvor det rede-
gjøres nærmere for status for både Kårstø-terminalen og
Hammerfest LNG/Melkøya. K o m i t e e n  merker seg at
det understrekes at økt elektrifiseringsbruk i klimasam-
menheng har flere sider som må løses, og at det er ulike
problemstillinger knyttet til det enkelte prosjekt. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  fremmer derfor følgen-
de forslag: 

«Stortinget ber regjeringen gi Miljødirektoratet i
oppdrag å vurdere endret utslippstillatelse til Kårstø-
terminalen – med sikte på elektrifisering av terminalen
med kraft fra nettet – og legge fram en egen sak for Stor-
tinget om dette.»

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e
fremmer følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen gi Miljødirektoratet i
oppdrag å endre utslippstillatelsen til Kårstø-termina-
len – med sikte på elektrifisering av terminalen med
kraft fra nettet – og legge fram en egen sak for Stortinget
om dette.»

«Stortinget ber regjeringen gi Miljødirektoratet i
oppdrag å endre utslippstillatelsen til Hammerfest
LNG, slik at gasskraftverket erstattes med kraft fra net-
tet, og gi Statnett i oppdrag å forsterke kraftinfrastruktu-
ren ut til Melkøya.»

2.16 Forskrift om forbud mot fossil olje til varme-
formål i industrien

K o m i t e e n  viser til at forslagsstillerne etterspør en
forskrift som varsler et forbud mot bruk av fossil olje til
varmeformål i industrien. Videre bes det om at forskrif-
ten legges frem av regjeringen i løpet av inneværende
stortingsperiode, og at forbudet trer i kraft senes fra
2023. K o m i t e e n  viser til at utslipp fra industrien for
det meste er omfattet av kvotesystemet, men at en stor
del av de ikke-kvotepliktige utslippene kommer fra så-
kalt stasjonær forbrenning, hvor det er mulig å redusere
utslippene for eksempel gjennom elektrifisering.

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  vi-
ser til den store suksessen man har hatt med innføring
av oljefyringsforbudet i private husstander. D i s s e
m e d l e m m e r  mener det er på høy tid å innføre et lig-
nende forbud i industrien. D i s s e  m e d l e m m e r  frem-
mer følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen utarbeide en forskrift
som varsler et forbud mot bruk av fossil olje til varme-
formål i industrien senest fra 2023. Forskriften må leg-
ges fram av regjeringen i stortingsperioden 2017–2021.»

2.17 Trekull

K o m i t e e n  viser til at forslagsstillerne ber regje-
ringen pålegge Enova å stimulere til økt bruk av bære-
kraftig trekull i ferrolegeringsindustrien gjennom risi-
koavlastning og støtte til industriskala demonstrasjons-
anlegg og fullskala pilotprosjekt for norsk produksjon
av trekull. K o m i t e e n  viser til at det er behov for gode
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virkemidler for de utslippene i industrien som er ikke-
kvotepliktige utslipp. 

K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r -
b e i d e r p a r t i e t ,  S e n t e r p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e ,
fremmer følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen pålegge Enova å stimu-
lere til økt bruk av bærekraftig trekull i ferrolegeringsin-
dustrien gjennom risikoavlastning og støtte til
industriskala demonstrasjonsanlegg og fullskala pilot-
prosjekt for norsk produksjon av trekull.»

2.18 Hydrogen 

K o m i t e e n  viser til at forslagsstillerne ber regje-
ringen pålegge Enova å stimulere til økt bruk av hydro-
gen som reduksjonsmiddel gjennom risikoavlastning
og støtte til industriskala demonstrasjonsanlegg og full-
skala pilotprosjekt.

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e ,
F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  Ve n s t r e  o g  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  viser til at Klima- og miljødepartementets
styring av Enova i all hovedsak skjer på et overordnet
nivå gjennom fireårige styringsavtaler, men at Enova
gjennom delmål i avtalen skal bidra til å øke innovasjon
innenfor energi- og klimateknologi tilpasset lavut-
slippssamfunnet. D i s s e  m e d l e m m e r  viser også til
regjeringens hydrogenstrategi, som vil legges frem i lø-
pet av våren. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l -
j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  viser til den kommende
handlingsplanen for hydrogen. 

D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen gjennom handlingspla-
nen for hydrogen å pålegge Enova å stimulere til økt
bruk av hydrogen som reduksjonsmiddel gjennom risi-
koavlastning og støtte til industriskala demonstrasjons-
anlegg og fullskala pilotprosjekt.»

2.19 Klimatiltak i landbruket

K o m i t e e n  viser til at forslagsstillerne ber regje-
ringen styrke finansieringen av prosjektet Klimasmart
Landbruk, som er en del av arbeidet med målrettet råd-
givning på det enkelte gårdsbruk med mål om en mer
klimaeffektiv norsk matproduksjon. Videre ber for-
slagsstillerne regjeringen gjennomføre en utredning av
konsekvensene av klimaendringene for landbruket.
K o m i t e e n  merker seg at Klimasmart Landbruk er et
system med et verktøy for å beregne klimaavtrykk og ut-
slipp fra det enkelte gårdsbruk. K o m i t e e n  er bekym-
ret for klimakonsekvensene for norsk landbruk og skog-

bruk, som er blant de sektorene som vil merke klima-
endringene sterkest. K o m i t e e n  vil understreke beho-
vet for å se helhetlig på klimakonsekvenser for både
matproduksjon og skogbruk, både drift og produk-
sjonspotensial. K o m i t e e n  mener at det er viktig å leg-
ge til grunn en vurdering av hvilken form for produk-
sjon som er praktisk mulig og hensiktsmessig å drive i de
enkelte deler av landet. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t  viser til avtalen som er inngått mellom jord-
brukets organisasjoner og regjeringen med en tydelig
forpliktelse om kutt i utslipp fra sektoren. D i s s e  m e d -
l e m m e r  mener at kutt som berører jordbruksproduk-
sjonen, bør håndteres innenfor rammene av denne
avtalen.

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser til at landbruket
har inngått en avtale med regjeringen og forpliktet seg
til et mål om å redusere klimagassutslippene og øke
opptaket av karbon i jordbruket. Jordbrukets samlede
klimagassutslipp skal i henhold til denne avtalen redu-
seres med 5 millioner tonn CO2-ekvivalenter fra 2021 til
2030. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S e n t e r p a r t i -
e t  viser til at det likevel er skissert svært sterke tiltak i
Klimakur 2030 på dette området, som ikke er i tråd med
verken forhandlinger, innspill eller avtale med landbru-
ket. 

Videre vil k o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r -
b e i d e r p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  vise til at norsk
skog lenge har vært et viktig klimabidrag. I 2017 var
opptaket på til sammen 25 millioner tonn CO2, fordelt
på skog og andre arealer i Norge, noe som tilsvarer om-
trent halvparten av norske klimagassutslipp. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S e n t e r p a r t i -
e t  vil i denne sammenheng vise til Senterpartiets for-
slag om virkemidler for å ta i bruk skogen som
klimabidrag, jf. Dokument 8:62 (2019–2020). D i s s e
m e d l e m m e r  vil videre understreke at landbruksnæ-
ringen tar et betydelig ansvar når det gjelder norsk kli-
maarbeid, men at det politiske rammeverket og angitte
metoder for hvordan dette skal arbeidet skal skje, synes
både uferdige og å mangle forankring i helhetsvurderin-
ger og bærekraftstankegang. D i s s e  m e d l e m m e r  vil
senere komme tilbake til konkrete forslag på dette om-
rådet i tråd med det som er påpekt.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r p a r -
t i e t ,  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i -
e t  D e  G r ø n n e  viser til at bondeorganisasjonene har
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fremlagt en plan for kutt i klimagassutslipp, og at flere av
disse tiltakene bør gjennomføres. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  vi-
ser til at landbrukets oppvarming bør bli fossilfri innen
2030. Bruk av biogass i stedet for fossil gass i gassrørene
vil fjerne klimagassutslippene uten at veksthusnæringa
mister viktig tilførsel av biogen CO2. Alternativer til
bruk av gass i veksthusnæringa bør støttes i langt større
grad enn i dag. Det må også stimuleres til produksjon og
bruk av biogass. Et krav til omsettere av gass om en viss
andel biogass i forhold til omsatt volum bør vurderes. Et
slik krav kan imidlertid ikke gå på bekostning av vekst-
husnæringas konkurransekraft for å oppnå økt produk-
sjon av norske grønnsaker. D i s s e  m e d l e m m e r
fremmer følgende forslag: 

«Stortinget ber regjeringen utrede krav til omsette-
re av gass om en viss andel biogass i forhold til omsatt
volum. Et slikt krav kan ikke gå på bekostning av vekst-
husnæringas konkurransekraft.»

D i s s e  m e d l e m m e r  peker på at ny klimatekno-
logi kan revolusjonere jordbruket og skape nye arbeids-
plasser. Norsk landbruk har særlig gode forutsetninger
for rask innfasing av ny klimateknologi. Utvikling av
klimateknologi som reduserer utslipp fra jordbruket, vil
kunne redusere klimagassutslipp både i Norge og glo-
balt og samtidig bidra til sterkere kompetansemiljø og
økt verdiskaping. Det må tilrettelegges for mer innova-
sjon, men dagens innretning av Enova er konsentrert
mot utvikling av teknologier som kan bidra til å fase ut
fossil energibruk for å kutte klimagasser. Dersom Paris-
avtalens mål om balanse mellom utslipp og opptak av
klimagasser innen andre halvdel av dette århundret
skal nås, er det imidlertid behov for økt vektlegging av
teknologi som kan bidra til økt opptak og lagring av kar-
bon. Det er på ingen måte tilstrekkelig å peke på at sko-
gen i dag har et stort opptak av karbon. Det er behov for
å øke og sikre dette opptaket raskt. Enovas mandat bør
derfor i større grad innrettes mot utvikling og markeds-
introduksjon av teknologi som kan bidra til å lagre kar-
bon i jord. Det bør opprettes et eget innsatsområde som
særlig retter seg mot teknologiutvikling for å redusere
utslipp av biogent metan og lystgass samt økt eopptak
av karbon i jord. 

D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen gi Enova mandat til å
etablere et eget jordbruksprogram som retter seg særlig
mot teknologiutvikling for å redusere utslipp av bio-
gent metan og lystgass samt økte opptak av karbon i
jord.»

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l -
j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  vil peke på at god kvalitet på
graset, eller god grovfôrkvalitet, påvirker fordøyelighe-
ten på grovfôret og dermed metanutslippet fra vomgjæ-
ring og gjødsel. Høy fordøyelighet gir lavere
metangassproduksjon i vomma enn fôr med lavere for-
døyelighet. Økt energiopptak fra grovfôr kan føre til litt
redusert behov for kraftfôr og også ha positiv effekt på
selvforsyningsgraden. I Landbrukets klimaplan legges
det til grunn at bedre grovfôrkvalitet kan utgjøre et ut-
slippskutt på om lag 400 000 tonn CO2-ekvivalenter
gjennom perioden 2021–2030. Skal tiltaket bokføres,
krever dette forbedring av utslippsregnskapet. 

D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen stimulere til bedre grov-
fôrkvalitet i landbruket med sikte på lavere klimagass-
utslipp og økt selvforsyning.»

D i s s e  m e d l e m m e r  vil peke på at god drenering
og bedre utnyttelse av husdyrgjødsla og mineralgjødsla
er god ressursbruk og gir lavere klimagassutslipp. Ved å
dekke gjødselkummer med tak dempes fordamping
som skaper ammoniakkutslipp. Dekke er også forven-
tet å holde tilbake utslipp av metan. Ved etablering av
biogassanlegg på gården kan bonden benytte husdyr-
gjødsel til å produsere strøm og varme. I Landbrukets
klimaplan er det mål om å redusere klimagassutslippe-
ne ved god agronomi og bedre bruk av gjødsla tilsvaren-
de 470 000 tonn CO2-ekvivalenter mot 2030. 

D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen stimulere til bedre bruk
av gjødsla gjennom bruk av positive stimuli i jordbruks-
oppgjøret, som økt satsing på investeringsvirkemidler
og dreneringstilskudd.»

D i s s e  m e d l e m m e r  vil peke på at utnyttelse av
husdyrgjødsel til biogassproduksjon bidrar til reduk-
sjon av klimagassutslipp både i landbruket og i andre
sektorer. Ved å utnytte husdyrgjødsel til biogass reduse-
rer man lagringstid for gjødsla og dermed utslipp av me-
tan og lystgass fra gjødsellager. I tillegg fører
biogassproduksjon med husdyrgjødsel til reduserte ut-
slipp fordi det i biogassprosessen tas ut metan som blir
omformet til biogent CO2 når det konverteres til energi.
Biogass kan erstatte fossile oppvarmingskilder og fossilt
drivstoff for eksempel i tungtransporten eller skipsfar-
ten. I dag går 1 pst. av husdyrgjødsla til biogass. Stortin-
get har vedtatt et mål om 30 pst. I årets
jordbruksoppgjør ble leveringsstøtten for husdyrgjød-
sel til biogass økt fra 70 kr/tonn til 100 kr/tonn. Andre
virkemidler for å øke bruken av husdyrgjødsel i biogas-
sanlegg må styrkes. 

D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer følgende forslag:
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«Stortinget ber regjeringen legge fram nye forster-
kede forslag for å stimulere til økt bruk av husdyrgjødsel
i biogassanlegg.»

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at karbon i jord er en
viktig del av det globale karbonkretsløpet. Tiltak som
kan binde karbonet i jorda, er naturens egen CCS (Car-
bon Capture and Storage). Potensialet for karbonlag-
ring i jord vil variere ut fra geografi, klima og
jordsmonn, og det er fortsatt behov for mer forskning
under norske forhold. NIBIO (2019) peker på bruk av
fangvekster og biokull som tiltakene med størst effekt
og gjennomførbarhet i Norge, basert på dagens tilgjen-
gelige kunnskap. I Landbrukets klimaplan pekes det på
muligheten for å binde karbon i jord med økt bruk av
fangvekster, med en tilsvarende klimaeffekt på mellom
220 000–440 000 tonn CO2-ekvivalenter mot 2030. Det
pekes også på økt bruk av biokull med en klimaeffekt
tilsvarende 830 000 tonn CO2-ekvivalenter mot 2030.
Ambisjonsnivået samsvarer med klimaeffekt beskrevet
i Klimakur 2030. 

D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen stimulere til økt bruk av
fangvekster og biokull for å styrke arbeidet med kar-
bonlagring i jord. Virkemidler som styrker etableringen
av sirkulære verdikjeder ved bruk av biokull, bør priori-
teres.»

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e
fremmer følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen styrke finansieringen av
arbeidet med målrettet rådgivning på det enkelte gårds-
bruk og viser til Landbrukets Klimaselskap SA, som er
etablert for å legge til rette for mer klimaeffektiv norsk
matproduksjon.»

«Stortinget ber regjeringen gjennomføre en utred-
ning av konsekvensene av klimaendringene for land-
bruket.»

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  M i l j ø p a r t i e t  D e
G r ø n n e  viser til at Klimakur 2030 fastslår at det mest
effektive klimatiltaket innenfor jordbrukssektoren er re-
dusert kjøttforbruk. Dette er imidlertid et tiltak som
jordbrukssektoren ikke kan løse på egenhånd. Å reduse-
re kjøttforbruket kan fordre endringer i skatter og avgif-
ter, samt styrket satsing på folkeopplysningskampanjer
knyttet til kostholdsrådene. Redusert kjøttproduksjon
krever en jordbrukspolitikk som gjør det lønnsomt for
bønder å dyrke korn, frukt og grønt der jorda og klimaet
er egnet for det.

D e t t e  m e d l e m  viser til at økende kjøttforbruk
ikke bare er et klimaproblem. Når kjøttproduksjonen

øker i kornområdene og fortrenger korn, slik den har
gjort de siste årene, svekkes matsikkerheten. Når nord-
menn spiser langt mer rødt og bearbeidet kjøtt enn de
offisielle kostholdsrådene anbefaler går det ut over fol-
kehelsen, med de konsekvensene det har for statens hel-
seutgifter. 

D e t t e  m e d l e m  applauderer landbrukets satsing
på mer klimaeffektiv produksjon, men understreker at
det er tilnærmet umulig å kutte utslippene fra landbru-
ket tilstrekkelig uten å redusere kjøttproduksjonen og
øke planteproduksjonen. D e t t e  m e d l e m  viser i den
forbindelse til Dokument 8:118 S (2018–2019), der det
fremmes en rekke forslag for å legge om norsk matpro-
duksjon og forbruk i en mer bærekraftig retning.

2.20 Sektorvise handlingsplaner
K o m i t e e n  viser til at forslagsstillerne ber regje-

ringen utarbeide sektorvise handlingsplaner for hvor-
dan utslippene skal reduseres frem mot 2030, med til-
hørende utslippsbudsjett.

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e ,  Ve n -
s t r e  o g  K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i  viser til at regjerin-
gen, med bakgrunn i Klimakur 2030, vil legge frem en
plan for ikke-kvotepliktig sektor, slik at klimamålene
for 2030 nås.

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t  o g  S e n t e r p a r t i e t  viser i denne sammen-
heng til klimaloven §§ 3, 5 og 6, som regulerer
henholdsvis klimamål for 2030, gjennomgang av klima-
mål hvert femte år og årlig redegjørelse for Stortinget.
D i s s e  m e d l e m m e r  legger til grunn at forslaget om
utarbeidelse av sektorvise handlingsplaner er ment å
skulle skje i tråd med dette.

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l -
j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  mener det er viktig å sette
konkrete utslippsmål for de ulike sektorene i Norge. Det
har til nå ikke vært slike sektorvise planer, og det er på
høy tid at det utvikles, ettersom det er nødvendig for å
klare å få ned utslippene permanent. 

D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer derfor følgende
forslag:

«Stortinget ber regjeringen i forbindelse med den
kommende klimameldingen utarbeide sektorvise
handlingsplaner, med utslippsbudsjett, for hvordan ut-
slippene skal reduseres fram mot 2030.»

2.21 Krav til lavutslippsløsninger for offshore- 
supply-skip

K o m i t e e n  viser til at forslagsstillerne ber regje-
ringen utrede og stille krav til lavutslippsløsninger for
offshore supply-skip fra 2025. K o m i t e e n  viser til at
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man i Klimakur 2030 har utredet tiltak for offshore-
fartøy med samlet utslippsreduksjon på ca. 1 millioner
tonn innen 2030, og at Equinor som eksempel har mål
om å halvere utslipp fra sine skip, blant annet ved å
kreve lavutslippsløsninger i nye langtidskontrakter.

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  me-
ner det er et stort potensial for å ta i bruk lav- og nullut-
slippsteknologi i supply-flåten. D i s s e  m e d l e m m e r
fremmer derfor følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen komme tilbake til Stor-
tinget i forbindelse med klimameldingen med forslag til
krav om null- og lavutslippsløsninger for offshore sup-
ply-skip. Kravene skal tre i kraft senest fra 2025.»

2.22 Klimabelønningsordning for næringslivet

K o m i t e e n  viser til at forslagsstillerne ber regje-
ringen utrede en klimabelønningsordning for nærings-
livet. K o m i t e e n  viser til at store deler av norsk næ-
ringsliv tar klimaansvar allerede og bringer stadig nye,
grønne løsninger både gjennom prosjekter, ideer og
konkrete løsninger. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e ,
F r e m s k r i t t s p a r t i e t ,  Ve n s t r e  o g  K r i s t e l i g
F o l k e p a r t i  viser til at regjeringen nesten har doblet
tilskuddene til Enova siden 2013, noe som har bidratt til
støtte til nye teknologier og løsninger innen energi- og
klimateknologi. 

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l -
j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  viser til at næringslivet flere
ganger har bedt om et eget fond for blant annet bruk av
nullutslippskjøretøy uten at regjeringen har ønsket å
komme næringslivet i møte. D i s s e  m e d l e m m e r  er
overbevist om at næringslivet kan gjøre enda mer enn
de allerede har gjort, særlig om dette skjer i et nært sam-
spill mellom næringslivet og det offentlige. D i s s e
m e d l e m m e r  fremmer derfor følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen utrede en klimabeløn-
ningsordning for næringslivet.» 

2.23 Offentliggjøring av Olje- og energidepartemen-
tets miljøfaglige vurderinger

K o m i t e e n  viser til forslag om at Olje- og energide-
partementets miljøfaglige vurderinger av høringsinn-
spillene i forbindelse med tildelinger av utvinningstilla-
telser til petroleumsvirksomhet skal være offentlige.
K o m i t e e n  viser videre til at Stortinget har behandlet
saken tidligere, jf. Prop. 41 S (2018–2019) Utbygging og
drift av Johan Sverdrup-feltets andre byggetrinn og an-
legg og drift av områdeløsningen for kraft fra land til fel-

tene Johan Sverdrup, Edvard Grieg, Ivar Aasen og Gina
Krog, jf. Innst. 240 S (2018–2019).

K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  A r b e i d e r -
p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l -
j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  henviser til den kritikk
Riksrevisjonen har kommet med i forbindelse med be-
handlingen av nye utbygginger på norsk sokkel. D i s s e
m e d l e m m e r  er opptatt av et åpent demokrati hvor
de ulike syn kommer tydelig fram i offentligheten. D i s -
s e  m e d l e m m e r  fremmer derfor følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen sørge for at Olje- og
energidepartementets miljøfaglige vurderinger av hø-
ringsinnspillene i forbindelse med tildelinger av utvin-
ningstillatelser til petroleumsvirksomhet skal være
offentlige.» 

2.24 Olje og gass
K o m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k

Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e  vi-
ser til at den sterke avhengigheten av olje- og gassinn-
tekter gjør norsk økonomi sårbar, noe oljeprisfallet i
2014 viste tydelig, og noe koronapandemien i 2020 har
vist oss enda tydeligere. En vellykket global klimapoli-
tikk vil sannsynligvis presse oljeprisen nedover på per-
manent basis. 

K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  M i l j ø p a r t i e t  D e
G r ø n n e  mener det er bedre å legge en nedtrappings-
plan for norsk olje- og gassnæring enn å vente på at
klimapolitikken skal gjøre norsk olje og gass ulønn-
somt, med de dramatiske konsekvensene det vil få for
norsk økonomi. 

På denne bakgrunnen fremmer d e t t e  m e d l e m
følgende forslag: 

«Stortinget ber regjeringen umiddelbart stanse til-
deling og åpning av nye olje- og gassfelt på norsk sokkel
og samtidig starte en gradvis og planmessig utfasing av
petroleumsvirksomheten over en 15-årsperiode.»

2.25 Havvind
K o m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r -

b e i d e r p a r t i e t ,  S e n t e r p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  M i l j ø p a r t i e t  D e  G r ø n n e , vi-
ser til rapporten «Offshore Wind Energy Outlook» fra
IEA, som anslår at havvindnæringen vil kunne 15-dob-
les fram mot 2040, at det vil bli investert enorme beløp i
næringen framover, og at havvind på sikt kan bli billige-
re enn landvind. For å komme dit trengs det politiske
virkemidler. Norge kan, med vår kunnskap og kompe-
tanse fra offshorenæringen, bli en sentral aktør i det glo-
bale havvindmarkedet.
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K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  M i l j ø p a r t i e t  D e
G r ø n n e  viser til at regjeringens satsing på havvind hit-
til har hatt et begrenset omfang, og at satsingen kun har
handlet om flytende installasjoner. Deler av norsk sok-
kel, blant annet i Nordsjøbassenget, er imidlertid egnet
for bunnfast havvind. Hvis norsk havvind skal bidra til
å kutte utslipp også på kort sikt, må man satse på utbyg-
ging av bunnfast havvind i tillegg til flytende. Bransjen
mener at Norge har muligheter til å ta vesentlige mar-
kedsandeler også innenfor bunnfast havvind, hvis man
satser nå.

På denne bakgrunn fremmer d e t t e  m e d l e m  føl-
gende forslag: 

«Stortinget ber regjeringen senest i forbindelse med
statsbudsjettet for 2021 komme med forslag til en stor-
stilt satsing på vindkraft til havs på norsk sokkel, med
mål om minst 100 TWh årlig produksjon innen 2030.»

«Stortinget ber regjeringen iverksette planlegging
av to fullskala vindkraftverk, ett flytende og ett bunn-
fast, i områdene Olje- og energidepartementet har hatt
på høring, Utsira Nord og Sørlige Nordsjø.»

2.26 Mellomlandsforbindelser
K o m i t e e n s  m e d l e m  f r a  M i l j ø p a r t i e t  D e

G r ø n n e  viser til at best mulig kraftutveksling mellom
europeiske land er en grunnleggende forutsetning for at
Europa skal nå sine klimamål. For eksempel har britiske
myndigheter beregnet at NorthConnect, hvis den blir
bygget, vil bidra til at det kan fases ut fossil kraft tilsva-
rende to millioner tonn CO2 i året i Storbritannia, om-
trent like mye som det årlige utslippet fra en million
personbiler. Svært få enkelttiltak som norske politikere
har innflytelse over, har potensial til å kutte utslipp like
mye. 

D e t t e  m e d l e m  viser til at regjeringens represen-
tanter ved flere anledninger har uttalt at mellomlands-
forbindelser er en nødvendig forutsetning for å kutte
klimagassutslipp. På tross av dette valgte Olje- og ener-
gidepartementet i mars i år å avvise konsesjonssøkna-
den for byggingen av NorthConnect. D e t t e  m e d l e m
mener avslaget viser at regjeringen mangler en helhetlig
strategi for europeisk energisamarbeid. D e t t e  m e d -
l e m  fremmer på denne bakgrunn følgende forslag: 

«Stortinget ber regjeringen legge fram en sak for
Stortinget, senest i forbindelse med statsbudsjettet for
2021, om hvordan Norge på best mulig måte kan bidra
til omstilling av det europeiske energisystemet fra fos-
silt til fornybart.»

3. Uttalelse fra næringskomiteen
Komiteens utkast til innstilling ble 2. juni 2020

oversendt næringskomiteen for uttalelse.

Næringskomiteen uttaler følgende i brev av 8. juni
2020:

«Næringskomiteens medlemmer viser til energi- og
miljøkomiteens utkast til innstilling til Dokument 8:44
S (2019-2020) Representantforslag fra stortingsrepre-
sentantene Karin Andersen, Kari Elisabeth Kaski, Arne
Nævra, Nicholas Wilkinson og Lars Haltbrekken om til-
tak for å få ned klimagassutslippene, og har ingen ytter-
ligere merknader.»

4. Forslag fra mindretall
Forslag fra Arbeiderpartiet, Senterpartiet og Sosialis-
tisk Venstreparti:
Forslag 1

Stortinget ber regjeringen legge fram forslag om
hvordan offentlige anbud skal brukes til å fremme null-
utslippsløsninger i kollektivtransporten, slik at all of-
fentlig transport blir fossilfri senest innen 2025, med en
tilhørende tilskuddsordning for økte kostnader som føl-
ge av innføring av nullutslippsteknologi.

Forslag fra Arbeiderpartiet, Senterpartiet og Mil-
jøpartiet De Grønne:
Forslag 2

Stortinget ber regjeringen erstatte grunnavgiften på
engangsemballasje med en insentivavgift basert på ma-
terialbruk som graderes etter ikke-fornybart innhold,
samt ta initiativ til å forhandle frem en forpliktende
bransjeavtale på dette området.

Forslag fra Arbeiderpartiet og Senterpartiet:
Forslag 3

Stortinget ber regjeringen legge fram en utredning
om hvordan det offentlige som leietaker kan stille krav
om minst energiklasse A i alle nye leiekontrakter i ny-
bygg.

Forslag 4
Stortinget ber regjeringen sørge for at man i tillatel-

ser for nye oppdrettsanlegg stiller krav om nullutslipp
av klimagasser eller bruk av fornybart bærekraftig driv-
stoff for anlegg og driftsfartøy for disse anleggene gjen-
nom en innfasingsordning fra 2021 til 2026.

Forslag 5
Stortinget ber regjeringen gi Miljødirektoratet i

oppdrag å vurdere endret utslippstillatelse til Kårstø-
terminalen – med sikte på elektrifisering av terminalen
med kraft fra nettet – og legge fram en egen sak for Stor-
tinget om dette.
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Forslag fra Arbeiderpartiet, Sosialistisk Venstreparti 
og Miljøpartiet De Grønne:

Forslag 6

Stortinget ber regjeringen legge fram et forslag som
sikrer at bygg- og anleggsplasser i alle byggeprosjekter
som lyses ut på offentlig anbud, skal være utslippsfrie.

Forslag 7

Stortinget ber regjeringen legge fram et forslag for
Stortinget som sikrer redusert klimagassbelastning fra
byggematerialer som brukes.

Forslag 8

Stortinget ber regjeringen stille krav om bruk av en
viss andel resirkulerte materialer i alle offentlige bygge-
prosjekter.

Forslag 9

Stortinget ber regjeringen utrede hvordan man i of-
fentlige anskaffelser kan stille lavutslippskrav ved bruk
av sement/betong slik at materialer produsert med
CO2-fangst i større grad kan få et konkurransefortrinn,
og legge saken fram for Stortinget.

Forslag 10

Stortinget ber regjeringen framskynde arbeidet
med å utvide tilbudet om byvekstavtaler til flere byer.

Forslag 11

Stortinget ber regjeringen om at arbeidet med by-
vekstavtalene også støtter opp under målsettingen om
fossilfri kollektivtrafikk og mål om nullutslipp, ikke
bare reduserte utslipp fra kollektivtransporten, slik må-
let er i regjeringens Plan for fossilfri kollektivtrafikk i
2025.

Forslag 12

Stortinget ber regjeringen følge opp Stortingets ved-
tak om å utarbeide krav i forskrift til lov om offentlige
anskaffelser om at alle nye ferger og rutebåter skal be-
nytte lav- eller nullutslippsteknologi når situasjonen til-
sier at det er mulig.

Forslag 13

Stortinget ber regjeringen gjennom handlingspla-
nen for hydrogen å pålegge Enova å stimulere til økt
bruk av hydrogen som reduksjonsmiddel gjennom risi-
koavlastning og støtte til industriskala demonstrasjons-
anlegg og fullskala pilotprosjekt.

Forslag 14

Stortinget ber regjeringen stimulere til bedre grov-
fôrkvalitet i landbruket med sikte på lavere klimagass-
utslipp og økt selvforsyning.

Forslag 15
Stortinget ber regjeringen stimulere til bedre bruk

av gjødsla gjennom bruk av positive stimuli i jordbruks-
oppgjøret, som økt satsing på investeringsvirkemidler
og dreneringstilskudd.

Forslag 16
Stortinget ber regjeringen legge fram nye forsterke-

de forslag for å stimulere til økt bruk av husdyrgjødsel i
biogassanlegg.

Forslag 17
Stortinget ber regjeringen stimulere til økt bruk av

fangvekster og biokull for å styrke arbeidet med karbon-
lagring i jord. Virkemidler som styrker etableringen av
sirkulære verdikjeder ved bruk av biokull, bør priorite-
res.

Forslag 18
Stortinget ber regjeringen i forbindelse med den

kommende Klimameldingen utarbeide sektorvise
handlingsplaner, med utslippsbudsjett, for hvordan ut-
slippene skal reduseres fram mot 2030.

Forslag 19
Stortinget ber regjeringen utrede en klimabeløn-

ningsordning for næringslivet.

Forslag 20
Stortinget ber regjeringen sørge for at Olje- og ener-

gidepartementets miljøfaglige vurderinger av hø-
ringsinnspillene i forbindelse med tildelinger av utvin-
ningstillatelser til petroleumsvirksomhet skal være of-
fentlige.

Forslag fra Arbeiderpartiet:
Forslag 21

Stortinget ber regjeringen sikre at staten bidrar med
inntil 70 pst. av finansieringen av store kollektivinveste-
ringer, mot at byene forplikter seg til tiltak for begrens-
ning av biltrafikken gjennom byvekstavtaler.

Forslag fra Senterpartiet, Sosialistisk Venstreparti og 
Miljøpartiet De Grønne:
Forslag 22

Stortinget ber regjeringen stoppe planleggingen av
en tredje rullebane på Gardermoen.

Forslag fra Senterpartiet og Miljøpartiet De Grønne:
Forslag 23

Stortinget ber regjeringen innføre miljødifferensi-
ering av havneavgiftene og alle skipsrelaterte avgifter,
slik at det blir lønnsomt å legge om til utslippsfrie løs-
ninger. En slik innføring må innebære en vurdering av
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og forslag til økonomisk kompensasjon for bortfall av
inntekter som følge av miljødifferensiering.

Forslag fra Senterpartiet:

Forslag 24

Stortinget ber regjeringen legge fram forslag om at
bygg- og anleggsplasser i alle byggeprosjekter som lyses
ut på offentlig anbud, skal være utslippsfrie innen 2025.
Forslaget må ta opp i seg en løsning til kostnadsforde-
ling eller finansieringsmodell mellom stat og kommune
for eventuelle merkostnader.

Forslag fra Sosialistisk Venstreparti og Miljøpartiet 
De Grønne:

Forslag 25

Stortinget ber regjeringen melde inn et forsterket
mål til FN om at Norge skal kutte sine utslipp av klima-
gasser med 60 pst. innen 2030 sammenlignet med 1990.

Forslag 26

Stortinget ber regjeringen sørge for at det offentlige,
som er en stor leietaker, stiller krav om minst energi-
klasse A i alle nye leiekontrakter.

Forslag 27

Stortinget ber regjeringen fremme forslag om å øke
kompensasjonen til godsselskapene for økningene i ba-
neavgifter for godstransport på jernbane, til minimum
200 mill. kroner, i forbindelse med revidert nasjonal-
budsjett 2020.

Forslag 28

Stortinget ber regjeringen utrede en avgift på fossil
plastemballasje, men med mulighet for å forhandle
fram en forpliktende bransjeavtale for utslippsreduk-
sjon med myndighetene.

Forslag 29

Stortinget ber regjeringen sørge for at man i tillatel-
ser for nye oppdrettsanlegg stiller krav om nullutslipp
av klimagasser eller bruk av fornybart bærekraftig driv-
stoff for anlegg og driftsfartøy for disse anleggene senest
fra 2021.

Forslag 30

Stortinget ber regjeringen gi Miljødirektoratet i
oppdrag å endre utslippstillatelsen til Kårstø-termina-
len – med sikte på elektrifisering av terminalen med
kraft fra nettet – og legge fram en egen sak for Stortinget
om dette.

Forslag 31

Stortinget ber regjeringen gi Miljødirektoratet i
oppdrag å endre utslippstillatelsen til Hammerfest

LNG, slik at gasskraftverket erstattes med kraft fra net-
tet, og gi Statnett i oppdrag å forsterke kraftinfrastruktu-
ren ut til Melkøya.

Forslag 32

Stortinget ber regjeringen utarbeide en forskrift
som varsler et forbud mot bruk av fossil olje til varme-
formål i industrien senest fra 2023. Forskriften må leg-
ges fram av regjeringen i stortingsperioden 2017–2021.

Forslag 33

Stortinget ber regjeringen utrede krav til omsettere
av gass om en viss andel biogass i forhold til omsatt vo-
lum. Et slikt krav kan ikke gå på bekostning av veksthus-
næringas konkurransekraft.

Forslag 34

Stortinget ber regjeringen gi Enova mandat til å eta-
blere et eget jordbruksprogram som retter seg særlig
mot teknologiutvikling for å redusere utslipp av biogent
metan og lystgass samt økte opptak av karbon i jord.

Forslag 35

Stortinget ber regjeringen styrke finansieringen av
arbeidet med målrettet rådgivning på det enkelte gårds-
bruk og viser til Landbrukets Klimaselskap SA, som er
etablert for å legge til rette for mer klimaeffektiv norsk
matproduksjon.

Forslag 36

Stortinget ber regjeringen gjennomføre en utred-
ning av konsekvensene av klimaendringene for land-
bruket.

Forslag 37

Stortinget ber regjeringen komme tilbake til Stor-
tinget i forbindelse med klimameldingen med forslag til
krav om null- og lavutslippsløsninger for offshore sup-
ply-skip. Kravene skal tre i kraft senest fra 2025.

Forslag fra Sosialistisk Venstreparti:

Forslag 38

Stortinget ber regjeringen sikre at staten bidrar med
70 pst. av finansieringen av store kollektivinvesteringer,
mot at byene forplikter seg til tiltak for begrensning av
biltrafikken gjennom byvekstavtaler.

Forslag fra Miljøpartiet De Grønne:

Forslag 39

Stortinget ber regjeringen sikre at staten bidrar med
80 prosent av finansieringen av store kollektivinveste-
ringer, mot at byene forplikter seg til tiltak for begrens-
ning av biltrafikken gjennom byvekstavtaler.
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Forslag 40
Stortinget ber regjeringen umiddelbart stanse tilde-

ling og åpning av nye olje- og gassfelt på norsk sokkel og
samtidig starte en gradvis og planmessig utfasing av pe-
troleumsvirksomheten over en 15-årsperiode.

Forslag 41
Stortinget ber regjeringen senest i forbindelse med

statsbudsjettet for 2021 komme med forslag til en stor-
stilt satsing på vindkraft til havs på norsk sokkel, med
mål om minst 100 TWh årlig produksjon innen 2030.

Forslag 42
Stortinget ber regjeringen iverksette planlegging av

to fullskala vindkraftverk, ett flytende og ett bunnfast, i
områdene Olje- og energidepartementet har hatt på hø-
ring, Utsira Nord og Sørlige Nordsjø.

Forslag 43
Stortinget ber regjeringen legge fram en sak for Stor-

tinget, senest i forbindelse med statsbudsjettet for 2021,
om hvordan Norge på best mulig måte kan bidra til om-
stilling av det europeiske energisystemet fra fossilt til
fornybart.

5. Komiteens tilråding
Komiteens tilråding fremmes av komiteens med-

lemmer fra Arbeiderpartiet, Senterpartiet, Sosialistisk
Venstreparti og Miljøpartiet De Grønne.

K o m i t e e n  har for øvrig ingen merknader, viser
til representantforslaget og rår Stortinget til å gjøre føl-
gende

v e d t a k :

I
Stortinget ber regjeringen, gjennom den varslede

klimameldingen, ta initiativ til et nytt klimaforlik
med tiltak og virkemidler for å nå Norges forsterkede
klimamål fram mot 2030.

II
Stortinget ber regjeringen sette i gang utredning

av karbonfangst for forbrenningsanlegget i Kristi-
ansand samt Borg CO2 i Fredrikstad.

III
Stortinget ber regjeringen sørge for at biodrivstoff

med høy avskogingsrisiko ikke kan telles med i opp-
nåelse av omsetningskravet for biodrivstoff.

IV
Stortinget ber regjeringen innføre virkemidler

som ekskluderer biodrivstoff med høy avskogingsrisi-
ko fra det avgiftsfrie biodrivstoffmarkedet.

V
Stortinget ber regjeringen innarbeide i Enovas

mandat et mål om etablering av landstrøm/lade-
strøm i de 20 havnene med størst utslipp, i 9 anløps-
havner for Kystruta og i sårbare fjorder med mye cru-
isetrafikk.

VI
Stortinget ber regjeringen pålegge Enova å stimu-

lere til økt bruk av bærekraftig trekull i ferrolegerings-
industrien gjennom risikoavlastning og støtte til in-
dustriskala demonstrasjonsanlegg og fullskala pilot-
prosjekt for norsk produksjon av trekull.

Oslo, i energi- og miljøkomiteen, den 9. juni 2020

Ketil Kjenseth Ole André Myhrvold
leder ordfører
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område for petroleumsverksemd, eventuelt med avbøtande tiltak. Gjennom prosessane med 

forvaltningsplanar kan Stortinget, i allereie opna areal, fastsette arealmessige rammer for 

tildeling av utvinningsløyver i konsesjonsrundane om det vert vurdert som føremålstenleg. 

Miljøetatane og andre relevante etatar speler ei sentral rolle i utarbeidinga av det faglege 

grunnlaget for fastsetting av rammene for petroleumsverksemd både i opningsprosessar og 

forvaltningsplanar. Dei vilkår som Stortinget eventuelt har fastsett for eit gitt areal, vert skrive 

inn i dei relevante konsesjonsdokumenta og gjort gjeldande for selskapa. 

I forkant av utlysning av ei konsesjonsrunde er det ei høyring, jf. Meld. St. nr. 28 (2010-

2011 ). I høringsrunda blir det bedt om innspel knytt til om i kva grad det har komme ny, 

vesentleg informasjon som ville vore relevant for avgjerda om arealmessige rammar for 

petroleumsaktivitet, etter at Stortinget sist fastsette slike. I denne prosessen vert alle 

relevante etatar, og andre som er råka, høyrt. Høyringsdokumenta og alle høyringsinnspel er 

offentlege, og finnast på OED sine heimesider. 

Det er regjeringa som tek stilling til konkrete saker slik som utlysing av konsesjonsrundar og 

tildeling av løyver. Regjeringa vektar forskjellige samfunnsomsyn mot kvarandre og tek 

avgjerder basert på innspela frå alle rørte partar, mellom anna departement og etatar. 

Tildelingar av nye utvinningsløyve skjer, i tråd med petroleumsloven, av Kongen i Statsråd. 

Stortinget behandla eit tilsvarande forslag i samband med handsaminga av lnnst. 240 S 

(2018-2019) til Prep. 41 S (2018-2019). Dette forslaget falt i voteringa. 

Med helsing 
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